
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr XLIV
Sesja w dniu 22 września 2022 
Obrady rozpoczęto 22 września 2022 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:12 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 14 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacje nt. porządku obrad.
Zastępca Burmistrza - Mam prośbę o włączenie uchwały w sprawie zaliczenia drogi powiatowej 
Szpitalna i Okopowa. Tej uchwały nie było na komisji. To jest w tej chwili, tam się rozpoczyna wspólna 
inwestycja powiatu i gminy, budowa chodnika. I takie były wcześniej rozmowy, że ta droga po 
wybudowaniu chodników, ona zostanie zaliczona do kategorii dróg gminnych. Tym samym należy zdjąć 
kategorii drogi powiatowej. Te uchwały muszą być podejmowane zarówno w gminie, jak i w powiecie do 
30 września. I od nowego roku ta uchwała by obowiązywała.

Głosowano w sprawie:
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi powiatowej nr 1542P 
zlokalizowanych na dz. nr 646, 885, 1021 obręb Margonin Miasto do kategorii dróg gminnych . 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.



3. Przyjęcie protokołu z XLII i XLIII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
Margonin,
b) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych,
c) zajęcia stanowiska dotyczącego propozycji Komisji Nazw Miejscowości i Obiektów Fizjograficznych 
dotyczących nazw miejscowości Witkowice i Próchnowo-Duże Osady,
d) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Margonin, w rejonie ul. 
Szamocińskiej, Polnej i Stajennej,
e) uznania drzewa za pomnik przyrody - Radwanki,
f) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022,
g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026,
h) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na podwyższenie 
kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki.

Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

3. Przyjęcie protokołu z XLII i XLIII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z XLII oraz XLIII sesji rady?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Staniewski 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 



Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.

1. Informacja z posiedzenia komisji wspólnej stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
2. Informacja z posiedzenia komisji skarg, wniosków i petycji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
3. informacja z posiedzenia komisji rewizyjnej stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
Margonin,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
Margonin,. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski

Uchwała Nr XLIV/421/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 8.

b) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 



Głosowano w sprawie:
ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych,. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIV/422/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 9.
c) zajęcia stanowiska dotyczącego propozycji Komisji Nazw Miejscowości i Obiektów Fizjograficznych 
dotyczących nazw miejscowości Witkowice i Próchnowo-Duże Osady,
I. Wolniewicz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
zajęcia stanowiska dotyczącego propozycji Komisji Nazw Miejscowości i Obiektów Fizjograficznych 
dotyczących nazw miejscowości Witkowice i Próchnowo-Duże Osady,. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski

Uchwała Nr XLIV/423/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 10.

d) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Margonin, w rejonie ul. 
Szamocińskiej, Polnej i Stajennej,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?c

W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler - Ja mam dwa pytania. W jakim terminie plan był wyłożony i jak mieszkańcy byli 
poinformowani. Wiem, że to była informacja, tak jak zawsze tradycyjnie i tak dalej,  ale chciałbym 
wiedzieć: od kiedy była ta informacja wywieszona i w jaki sposób.
- M. Nowaczewski  -Jeżeli chodzi o sposób, jest zawsze ogłoszenie na tablicy ogłoszeń urzędowych oraz 
internet, czyli strona BIP, zakładka: planowanie przestrzenne. Mamy miejscowe plany w opracowaniu, 
do planu miejscowego tam jest zawsze odnośnik. Dyskusja publiczna, można było przyjść do urzędu, 
odbyło się również za pośrednictwem internetowych łączy. Urbanista tak zaplanował, ale też było 
zorganizowane spotkanie w urzędzie. Można było przyjść. Natomiast, jeżeli chodzi o termin, musiałbym 
zobaczyć w dokumentacji. Nie ma problemu, muszę wejść w obwieszczenie, w dokumentację i terminy 
będą mi znane.
- Tomasz Gorkowski - Dopytywałem na komisji, ale jeszcze chciałem się dowiedzieć, czy dobrze teraz 
zrozumiałem, w omawianiu tego planu, że jak była cała procedura ustalania uzgodnień itd. to ze strony 



mieszkańców było jakieś zainteresowanie? Czy ktoś się zgłosił? Miał jakieś uwagi, zastrzeżenia jakieś 
swoje spostrzeżenia, skargi, coś takiego było?
- M.Nowaczewski - Skarg, uwag do wyłożonego planu nie było. Na etapie zawiadomienia o przystąpieniu 
do sporządzania planów wpłynął wniosek jeden. Tak naprawdę dotyczył, aby na terenach rolniczych 
wprowadzić tereny zabudowy mieszkaniowej. Jak dobrze pamiętam, to był ten wniosek. Został 
uwzględniony w całości. Tak naprawdę też nawet bez tego wniosku sposób zagospodarowania był 
określony w ten sposób, ze względu na to, że plan miejscowy musi być zgodny ze studium. 
A studium wskazywało, że te tereny, o które zwróciła się dana osoba, miały kierunek  jako tereny 
zabudowy mieszkaniowej. Czyli zostało to powielone w planie.
- Maria Miler - Ja mam jeszcze takie pytanie, bo rozumiem akurat tereny wszystkim nam są dobrze 
znane, bo to jest takie dosyć ścisłe centrum. Jest wyznaczona droga. Droga, która w tej chwili nie istnieje 
1 KDW. Proszę powiedzieć, to są tereny na tę chwilę prywatne. Jak będzie wyglądała ewentualne, to 
będzie wykup, czy będzie to taka procedura, że ten kto sprzeda, czyli właścicieli, jeżeli będzie sprzedawał 
teren, razem z kawałkiem drogi? Jak to się przyjęło? Jak będzie wyglądało?
- M. Nowaczewski - Ta jest drogą wewnętrzna, nie będzie przejmowana przez gminę. Przynajmniej nie 
jest obowiązkiem, że z mocy ustawy będziemy ją przejmować. To nie jest droga publiczna,ona jest do 
utrzymania, budowania przez właściciela gruntu. Natomiast jak to zostanie zrobione,czy plan zostanie 
skonsumowany, do tego nie ma żadnej pewności. Tereny mogą teraz mogą być wykorzystywane tak jak 
w obecnej. To jest zmiana sposobu zagospodarowania. Także jeżeli właściciel zdecyduje się,danego 
gruntu, że nie jest zainteresowany wprowadzeniem sposobu zagospodarowania określonego przez plan, to 
nadal mogą być grunty rolnicze, czy będą grunty rolnicze. One nie wiążą się ze wzrostem podatku dla 
danej osoby. Dają szansę. Natomiast, że dana osoba sprzeda grunt, to wiadomo, będzie musiała być 
komunikacja. To jest dokonanie podziału administracyjnego. To wszystko jest tutaj wtedy robione 
i opisywane, że dane wydzielone działki muszą mieć obsługę komunikacją. Taka obsługa komunikacyjna 
będzie wtedy zapewniona. Oczywiście jest to droga wewnętrzna, także może się to wiązać z jakąś 
odpłatnością. Bądź też to co pani powiedziała, właściciel może sprzedać działkę we współwłasności 
danym nabywcom.
- Przewodniczący Rady - Czyli jak rozumiem, wzdłuż KDW1, to wszystko są tereny prywatne, tak?
- M.Nowaczewski – Tak. 
- Maria Miler -Ta fioletowa linia na planie, oddzielająca te grunty,mówię tu bliżej ulicy Szamocińskiej 
to jest już plan istniejący,bo tam zabudowa jednorodzinna była prawda? Dobrze czytam ten plan? 
- M. Nowaczewski - Ta fioletowa, być może z takimi haczykami poprzecznymi? O tej pani myśli? Ma 
jakieś takie, tak. To jest granica historycznego układu urbanistycznego Miasta Margonin wpisanego 
do rejestru zabytków. To Prawdopodobnie chodzi o tą linię. Ona przebiega za istniejącą 
zabudową właśnie. Za istniejącą zabudową. To jest granica historycznego układu urbanistycznego miasta.

Głosowano w sprawie:
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Margonin, w rejonie ul. 
Szamocińskiej, Polnej i Stajennej,. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki, Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej 
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIV/424/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 11.



e) uznania drzewa za pomnik przyrody - Radwanki,
Przewodniczący Rady zaproponował, aby wycofać punkt z porządku obrad. Zaproponował aby 
najpierw zapoznać się z opinią mieszkańców na zebraniu sołeckim. 

f) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022,
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały oraz wprowadzone autopoprawki. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:
- Mirosław Leśko - Pytanie do autopoprawki do pani skarbnik, ta kwota na dodatek węglowy wystarcza
na wszystkie wnioski? Czy już obejmuje nowelizację, czyli jeden adres, jeden wniosek? 
- D.Bogacz - -Jest to jest kwota, która była zgłaszana na podstawie wniosków, które wpłynęły. To było 
900 wniosków i po 3000 zł, także to daje kwotę tego pierwszego wniosku. A dalsze dopiero będą 
zabezpieczenia w przyszłych wnioskach do wojewody. Pierwsza część, czyli połowa tej kwoty, 
ale już jest pismo od wojewody, że w przyszłym tygodniu prawdopodobnie wpłynie pozostała część,
dlatego teraz wprowadzamy całość kwoty. Ale na tę pierwszą część, czyli na pierwszy wniosek składany 
z gminy do wojewody. 900.

Głosowano w sprawie:
autoporawki. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2022,. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIV/425/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 12.



g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026,
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026,. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIV/426/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 13.

h) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na podwyższenie 
kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki.
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na podwyższenie 
kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLIV/427/2022 stanowi załącznik nr do Protokołu 14.

i) zaliczenia drogi powiatowej nr 1542P zlokalizowanych na dz. nr 646, 885, 1021 obręb Margonin 
Miasto do kategorii dróg gminnych 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały?
W dyskusji wzięli udział:
- Przewodniczący Rady - Pozwolę sobie zabrać głos, ponieważ nie omawialiśmy tej uchwały na komisji. 
Nie wiem, dla mnie to są jakieś, że tak powiem po młodzieżowemu jaja, po raz kolejny mamy przejąć od 



powiatu, kolejną drogę. Nie wiem, czy jeszcze w Margoninie, w mieście Margoninie zostałaby jeszcze 
jakaś 
droga gminna. Bo mi się wydaje, że przejmując tę drogę mielibyśmy wszystkie drogi gminne. Uważam, 
że powiat też coś powinien mieć, a nie tylko się wyzbywać na rzecz gminy. Po innych miastach, 
innych częściach powiatu się remontuje. U nas jest tylko robione to, do czego my dołożymy, do czego my 
dążymy. Prawie że wymuszamy na powiecie. Miała być tam robiona naprawa chodników 
i właśnie pan Burmistrz mówił...Zaczęła się? Ja uważam, że jeśli byśmy przejęli tę drogę... 
Nie wiem, mogę się mylić, ale powiat by się pewnie wycofał i byłoby pozamiatane. To jak miały być 
remontowane ulice na chodniki na ulicy Broniewskiego. Też przejęliśmy, że tak powiem, z 
dobrodziejstwem dobytku. Tam chodniki są do remontu itd. Ja mówię uczciwie, że będę głosował 
przeciwko, bo ileż można. Do tej pory się wstrzymywałem przy tych przejęciach, a w tej chwili  będę 
głosował za Bo są granice i uważam, że to już jest za dużo. To tak mojej strony. Bo w końcu po co nam 
powiat, jeżeli mamy wszystko przejmować. To niech te środki spłyną do nas i będziemy mieli święty 
spokój. To by było z mej strony.
- Barbara Kończak – [niesłyszalne] w odtwarzaniu nagrania. 
- Jolanta Zmudzińska - -To znaczy ja bym bardzo chciała, żeby przejęła gmina. Być może wtedy akurat
by te chodniki powstały. Bo obiecane chodniki miały być już remontowane od czerwca.
Mamy już koniec września i tych chodników nie ma. Gmina lepiej sobie radzi z wszelkimi projektami.
Są zawsze zrobione, czy drogi, czy chodniki są naprawione. No tutaj powiat się jednak nie podpisał. 
To jest wszystko obiecywane, a niestety nie jest realizowane. No jest mi z tego powodu bardzo przykro.
To jest akurat w moim rejonie. Tak bardzo się starałam się cały czas, ciągle jest od odsuwane.
Niestety, nie są zrobione te chodniki.
- Przewodniczący Rady -  Tak jak radna zauważyła, my deklarujemy dopłatę i nadal nic się nie dzieje.
- Andrzej Zmudziński - -Tak jak tutaj Basia Kończak powiedziała, że przejęliśmy ul. Cmentarną, 
Broniewskiego. Tam miały być chodnik zrobione. Akurat częściowo to jest mój rejon. Nie zostały 
zrobione. Powiat nie dotrzymał słowa.Powiat najlepiej by się wszystkiego pozbył, 
żeby nie robić nic. A miałem już takie głosy,n trzy głosy, że prawdopodobnie mamy przejąć drogę 
z Margonina do Sypniewa, do Dziewoklucza. Gdy zadałem pytania, dlaczego to ma gmina przejąć?
Bo jak gmina przejmie, to ta droga będzie zrobiona. Nie wiem, ile jest w tym prawdy,  ale już gdzieś 
jakieś pogłoski chodzą, że jakieś przymiarki na pewno są tam.Nie można wszystko na gminę zganiać i 
uważam, że jakby gmina przejęła tę drogę z Margonina do Sypniewa czy Dziewoklucza, ta droga była na 
pewno zrobiona. Bo widoku nie ma, żeby ta droga była zrobiona przez powiat, oczywiście przez powiat.
A inne drogi powiat robi, nie wiem, kogo jest droga z Pietronek na Rutki, bo widzę że są drzewa 
pooznaczane na szosie, jest popisane, ta droga będzie na pewno robiona.
- Przewodniczący Rady - Ja wiem, że to jest gmina Chodzież. To jest droga gminna. Nim pani Maria 
Miller to dopowiem. Pan Andrzej powiedział, że gmina by zrobiła. Pewnie by zrobiła, bo byłby duży 
napór. A ja z kolei jako radny z okręgu peryferyjnego po raz kolejny to co na peryferiach 
by się odwlekło, bo byłoby ważniejsze tutaj. Ileż można czekać?
- Maria Miler - Ja takie pytanie, kto wyszedł z inicjatywą przejęcia tej drogi?
- Zastępca Burmistrza -  zawsze przy wspólnych remontach było tak,że mówiliśmy, że w mieście te drogi 
będą przekazywane. I stąd jest ta inicjatywa obopólna. Oczywiście decyzja do Państwa należy. 
Tak samo było z ul. Broniewskiego. Zawsze wspólne rozmowy były i zawsze mówiliśmy, że w mieście 
przejmujemy.
- Maria Miler - rozumiem, że rozmowy toczyły się na poziomie władz, a nie np. tak że spotkali się radni z 
radnymi powiatowymi? A co pan o tym myśli?Co co pan myśli o przyjęciu tej drogi?  Jeżeli Państwo 
mieliście, jakie były argumenty,żeby faktycznie tą drogę przejąć? Mieliście Państwo jakieś?Chcielibyśmy 
dowiedzieć na poziomie zarządzających, jak to ewentualnie wygląda.
- Zastępca Burmistrza - Jeżeli coś się w mieście, to łatwiej tym oczywiście zarządzać, z punktu widzenia 
gminy. Ja nie podejmuje tutaj decyzji, tylko z taką burmistrzem kiedyś przyjęliśmy strategię,
że będziemy to przejmować. Kiedyś, no co prawda kiedyś. Chcieliśmy dotrzymać tego słowa.
Natomiast uchwała została wniesiona. Jest potrzeba, żeby do 30 września ona została podjęta.
Podobnie było, że te drogi, które mieliśmy mieliśmy przejmować,miały być po remontach. A tutaj są do 
remontu. My w tej chwili zapłaciliśmy też niemałe pieniądze za projekty drogi Próchnowo-Zbyszewice.
Tam oczywiście nie ma żadnych rozmów co do przyjęcia tej drogi,to byłby dopiero absurd. My ten 
projekt żeśmy zapłacili, oni by tego nigdy nie zrobili. Został złożony wniosek do Funduszu Dróg 
i tam też jest partycypacja w kosztach 50%tego co zostało. Bo jeżeli dostaną 70% to 30% dzielimy pół na 



pół. Natomiast drogi na Sypniewo gmina na pewno nie będzie przejmowała. To jest problem powiatu i 
powiat musi go rozwiązać sam. My oczywiście tam uczestniczymy.  -Deklarujemy dopłatę. No i to 
niemałą, ale to jest już druga zupełnie poza miastem. To nie jest droga do przejęcia, na pewno. Tu czym 
innym jest ul.Cmentarna, Broniewskiego, Okopowa, Szpitalna. A zupełnie czym innym jest droga do 
Sypniewa. To są zupełnie różne kategorie.
- Arleta Wegner - Ja tak samo uważam,jak inni radni, że trochę już tych dróg z powiatu myśmy przejęli.
I praktycznie do każdej drogi, którą powiat remontuje to albo dajemy jakiś projekt, tak jak na 
Broniewskiego, na Cmentarną. Margońską Wieś będziemy sami robili. No chyba już dosyć. Powiat 
powinien troszeczkę odpowiedzialności mieć za nasze drogi też, przynajmniej te swoje, które u nas są.
- Zastępca Burmistrza - -Margońską Wieś to akurat my troszeczkę ją przez kanalizację zniszczyliśmy.
Natomiast, jakby ktoś tam zobaczył, tam 3 cm asfaltu w tej chwili. Podbudowy oni tam nie mają w ogóle. 
Teraz będzie droga zrobiona tak jak pan Bóg przykazał, tak naprawdę. Akurat Margońska Wieś przez nas 
to zostało zniszczone, przez budowę kanalizacji. To akurat nie jest wina powiatu.
- Jolanta Zmudzińska - Myślę, że nad tym projektem uchwały można się pochylić jak faktycznie będą 
zrobione chodniki,bo chodniki są obiecywane. Niby pieniądze są przeznaczone, ale myślę, że, 
dopóki nie będą faktycznie zrobione, to ja bym była akurat przeciw przejmowaniu. No bo jeżeli coś 
obiecuje na to warto by było, że była obietnica zrealizowana. A mówię na razie jeszcze nic się na tym 
terenie nie dzieje.
- Maria Miler - Ja mam jeszcze tylko takie pytanie dotyczące tego przejmowania. Rozumiem, że to 
przejmowanie, zarówno przejmowanie dróg powiatowych w zasadzie na utrzymanie gminne, 
bo to są drogi gminne i wiąże się to z remontowaniem i utrzymaniem. To miało miejsce w mieście 
Budzyniu, Szamocinie, Margoninie, to były takie ustalenia dla całego powiatu? Czy to my tylko jesteśmy 
tak?
- Przewodniczący Rady - Z tego co wiem w Budzyniu bodajże powiat remontuje. Przynajmniej ma robić. 
Czyli tak ma robić jak...Znaczy mówi, że będzie robił, tak słyszałem. 
- Maria Miler (Ad Vocem) -  Czyli tak samo mówi jak na Okopowej, tak?
- Zastępca Burmistrza - Okopowa jest po przetargu. I tam naprawdę za chwilę ta firma wejdzie.
Oni mają czas i termin jeszcze. Naprawdę jeszcze nie minął. Być może byli gdzie indziej na robocie, 
tam nie ma upływu terminu. Natomiast Szamocin,Budzyń, wiecie Państwo,każdy gdzieś swój polityczny 
interes realizuje. Wiadomo, że obecnie rządzący bardziej ten strumień pieniędzy kierują 
na Budzyń i Szamocin, to nie ulega wątpliwości,to przecież widać gołym okiem. Jakie są tam ustalenia, 
nie mam zielonego pojęcia. Zielonego pojęcia nie mam. Natomiast, jeżeli my nie dołożymy do tych 
inwestycji, to w ogóle nie będą wykonane. Taka jest prawda. Albo dajemy i coś robią, ale nie robią nic.
- Maria Miler (Ad Vocem) -  Zobowiązuję się formą zapytania o udzielenie informacji publicznej do tego, 
abyśmy wszyscy wiedzieli na następną sesję jak wygląda to na pozostałych miastach.
- Barbara Kończak - Mam takie pytanie podstawowe, czy gmina Margonin jest tak bogata,
żeby przejąć te wszystkie drogi? Zrobić powiatowi dobrze. I mamy tyle, że możemy sobie na to 
pozwolić? Czy mamy tyle finansów, żeby to zrobić? Uważam dla mnie, że to jest całkowity nonsens, 
żeby przejmować czy drogi wojewódzkie, za chwilę województwo będzie nam chciało oddać swoje 
drogi. I uważam, że to jest tak śmieszne [niesłyszalne], bo jeżeli przejęliśmy część tego, robimy 
coś,dokładamy do powiatu...

Głosowano w sprawie:
zaliczenia drogi powiatowej nr 1542P zlokalizowanych na dz. nr 646, 885, 1021 obręb Margonin Miasto 
do kategorii dróg gminnych . 

Wyniki głosowania
ZA: 1, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (1)
Mirosław Leśko 
PRZECIW (10)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)



Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Maria Miler 
NIEOBECNI (1) Mariusz Bachorski 
Uchwała nie została podjęta. 
8. Sprawy bieżące.
W dyskusji wzięli udział: 
- Przewodniczący Rady - Zarząd Ochotniczej Straży Pożarnej w Margoninie ma zaszczyt
serdecznie zaprosić na uroczyste poświęcenie kapliczki w hołdzie strażakom jednostek OSP Miasta i 
Gminy Margonin szanownego pana Jerzego Staniewskiego,przewodniczącego Rady Miasta i Gminy 
oraz radnych Miasta i Gminy Margonin. Uroczystość odbędzie się w dniu 14 października 
2022 roku o godzinie 16:00 mszą świętą w kaplicy na cmentarzu parafialnym w Margoninie. 
To może zeskanuję. Proszę Państwa na komisji położyłem listę obecności i zapomniałem potem. Na 
maila mają Państwo wysłane, nie wiem czy ktoś zaglądał na maila. Mają Państwo wysłane.
To jest apel o poparcie stanowiska i może na przyszłej komisji omówimy. Żebyście Państwo wszyscy się 
zapoznali z tym. To by było z mej strony.
- Jolanta Zmudzińska - Nie chciałbym bardzo męczyć pana wiceburmistrza, bo widzę nie jest w kondycji, 
ale chciałam zapytać, bardzo przepraszam, ale chciałam zapytać, ponieważ ościenne Szamocin też 
wyłącza prąd. Czy nam grozi też wyłączanie prądu na ulicach? Czy jakoś częściowo myślimy 
o tych formach oszczędnościowych energii? Czy na razie jesteśmy tak wypłacalni, że te podwyżki nie 
wpłyną na to,że nie będzie ograniczenie energii?
- Zastępca Burmistrza - Nie chcę się o Szamocinie wypowiadać. Tam są manifesty jakieś polityczne,
a nie racjonalne działania. Każda gmina dostanie 3 000 000 zł na wydatki bieżące, powiaty 6 000 000 zł.
To zupełnie wystarcza, żeby spokojnie zapłacić rachunki za prąd i inne wzrosty, więc. Oczywiście u nas 
nie będzie żadnego wyłączenia prądu. Tu można być pewnym.
- Jolanta Zmudzińska - A odnośnie szkół? Bo też tak dużo w telewizji się mówi, że w szkołach
może zabraknąć też na ogrzewanie czy na prąd? U nas nie? U nas wszystko będzie działało, nie będzie 
żadnej nauki zdalnej, będzie wszystko, tak jak jest dotychczas?
- Zastępca Burmistrza - Szkoły są instytucjami chronionymi, więc ich w ogóle podwyżki nie dotyczą. 
Więc nie bardzo rozumiem, o co jest w ogóle spór. One mają ceny zamrożone. Szkoły, żłobki, 
przedszkola, szpitale,więc tu nie ma tematu wyższych kosztów. One są zamrożone z tego roku. 
Natomiast jest kwestia jak ktoś pali węglem,czy ma węgiel. On jest drogi, a jeszcze go trzeba dostać.
My akurat mamy słomę, tu jest zabezpieczenie. W Lipinach jest gaz, też nie ma problemu. 
Radwanki mają pellet, też sobie poradzą. Szkoły są bezpieczne, przedszkole również.

9. Zamknięcie posiedzenia.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie XLIV Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 22 września 2022 roku o 
godzinie 17.12
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